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PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2009
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,

w dniu 6 kwietnia 2009r.

Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 15oo – 1830

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Wałek. Powitał radnych oraz
gości zaproszonych,  sołtysów i mieszkańców,  po czym stwierdził na podstawie listy
obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. Na sesji
obecnych było 14 radnych. Lista obecności radnych oraz gości załączona została do
protokółu.

 2. Przyjęcie porządku obrad

Sekretarz zgłosił o wprowadzenie pod obrady dodatkowych uchwał:
1.  w sprawie zatwierdzenia projektu pn. Droga do wiedzy „ w ramach Priorytetu IX,

Działania 9.1 Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
2.  w sprawie realizacji projektu w ramach m działania „Odnowa i Rozwój Wsi” Program

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Zofia Adamusińska wniosła o poszerzenie
porządku obrad o uchwałę:

3. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Krystyny Podsiadło zam. Podzamcze na
bezczynność Burmistrza Ogrodzieńca,  skierowanej pismem Ldz.539/Pz,  data
wpływu 9 marca 2008r.

Wnioski o wprowadzenie projektów uchwał zostały poddane pod głosowanie:
1 wniosek został przyjęty przez radnych jednomyślnie 14 glosami

2 wniosek został przyjęty przez radnych jednomyślnie 14 glosami

3. wniosek został przyjęty przez radnych jednomyślnie 14 glosami

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty przez radnych jednomyślnie 14 glosami i
przedstawiał się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.
5. Informacja Komendy Powiatowej Policji w Zawierciu na temat bieżącego stanu

bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec oraz planów poprawy przez
Policję bezpieczeństwa w ruchu drogowym w ramach kampanii „Rok 2009 - Rokiem
pieszego”.

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia, a także
wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku
mieszkaniowego.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Inaczej niż w klasie” w ramach
Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „ Staranna edukacja drogą do
sukcesu” w ramach Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania 9.1.2 Programu
Operacyjnego Kapitał Ludzki.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Uczymy się działając” w ramach
Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki

10. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji programu w ramach działania „Odnowa i rozwój
wsi” Program Rozwoju Obszarów Wiejskich lata 2007-2013.

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXXVIII/327/2005 z dnia 25.09.2005r
w sprawie zwolnienia osób bezrobotnych z opłaty stałej za zgłoszenie o dokonanie wpisu
do ewidencji działalności gospodarczej.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. Droga do wiedzy „ w ramach
Priorytetu IX, Działania 9.1 Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

13.  Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach m działania „Odnowa i Rozwój
Wsi” Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Krystyny Podsiadło zam.
Podzamcze na bezczynność Burmistrza Ogrodzieńca,  skierowanej pismem Ldz.539/Pz,
data wpływu 9 marca 2008r.

15. Interpelacje i zapytania radnych.
16. Wnioski,  zapytania i oświadczenia.
17. Zamkniecie obrad.

Ad. 3
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

Protokół z sesji nr XXXV/2009 z dnia 12 marca 2009r oraz protokół z nadzwyczajnej sesji nr
XXXVI/2009 z dnia 19 marca 2009 roku r. zostały przyjęty przez radnych bez uwag,
jednomyślnie. Za ich przyjęciem głosowało 12 radnych.

Ad. 4.
Sprawozdanie Burmistrza MiG z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.

Składając sprawozdanie Burmistrz między innymi podał:
· 13 marca Zarząd stowarzyszenia „Perła Jury ”spotkał się z Marszałkiem Województwa

Śląskiego dot. skutecznej promocji oraz pomocy dla Jury jako krainy geograficznej
rozciągającej się w granicach administracyjnych dwóch województw: śląskiego oraz
małopolskiego.  Chodzi o skoordynowanie wspólnych działań w zakresie nie tylko
rozwoju turystyki ale też rozwoju gospodarczego,  wspólne próby aktywizacji osób
bezrobotnych. W najbliższym czasie będzie tez spotkanie z Marszalkiem województwa
małopolskiego.

· 17 marca w Starostwie Powiatowym w Zawierciu odbyło się posiedzenie Powiatowej
Rady Zatrudnienia, na którym omawiano aktualny stan bezrobocia w powiecie
zawierciańskim, związany ze zwolnieniami grupowymi w zakładach pracy oraz omówiono
prognozy na rynku pracy. Na dzień 28.02.2009 roku w Powiatowym Urzędzie Pracy w
Zawierciu zarejestrowanych było: 6630 osób, z czego 50% (tj. 3343 osoby) stanowiły
kobiety. Stopa bezrobocia na koniec stycznia 2009 roku wynosiła: powiat zawierciański –
14,0%: woj. Śląskie – 7,7%: kraj – 10,5%. W stosunku do miesiąca grudnia 2008 roku
(zarejestrowanych 5909 osób) w miesiącu lutym 2009r. (zarejestrowanych 6630 osób)
nastąpił wzrost o 721 osób bezrobotnych. W okresie od 01.01.2009r. do 28.02.2009r. do
tut. Urzędu wpłynęło 657 ofert pracy. Prognozuje się w najbliższym czasie dalszy wzrost
poziomu bezrobocia – w związku z napływającymi do PUP Zawiercie sygnałami o
kolejnych zwolnieniach grupowych: Przędzalnia Zawiercie S.A. – w związku z
ogłoszeniem upadłości zatrudnienie straciło 359 pracowników, CMC Zawiercie S.A. –
planuje zwolnienie 210 pracowników, Fabryka Urządzeń Mechanicznych „Poręba” sp. z
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o. o. – planuje zwolnienie 90 pracowników, „SPOG” sp. z o.o. – planuje zwolnienie 63
pracowników.

· 18 i 20 marca w Sądzie Rejonowym odbyły się kolejne terminy rozpraw w sprawie
nieprawidłowości w Jurajskim Parku Wodnym. 18 marca jako świadek informacji udzielał
obecny Burmistrz Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 20 marca informacji udzielali biegli w
zakresie budownictwa. Kolejny termin rozprawy pod koniec kwietnia br.

· 21 marca odbyło się spotkanie z rodzicami dziewcząt uczęszczających na zajęcia
mażoretek, na którym omówiono działalność zespołu i plany na najbliższe miesiące.

· 23 marca w remizie OSP Ogrodzieniec odbył się Turniej Wiedzy Pożarniczej, w którym
udział wzięli uczniowie szkół podstawowych i gimnazjum z terenu gminy Ogrodzieniec.

· 25 marca odbyło się Walne Zgromadzenie Związku Gmin Jurajskich w sprawie przyjęcia
sprawozdania z działalności Związki za rok ubiegły oraz zaplanowano działania na rok
bieżący.

· 26 marca obyło się uroczyste odznaczenie 21 par małżeńskich z okazji 50-lecia pożycia
małżeńskiego. Jubilaci z tej okazji odznaczeni zostali medalami Prezydenta R.P które
wręczyli Przewodniczący Rady wspólnie z Burmistrzem.

· 29 marca Burmistrz spotkał się z przedstawicielami GS ‘SCH” w Ogrodzieńcu. Omawiano
kwestie uporządkowania spraw własnościowych niektórych terenów zabudowanych
obiektami należącymi do spółdzielni między innymi dot. Placu Piłsudskiego oraz teren z
figura św. Jana w Ogrodzieńcu. Chcemy aby gmina była pełnym dysponentem tych
terenów, planowane jest spotkanie z architektem w celu zaprojektowania oraz
przebudowy niektórych miejsc. Planowana jest też przebudowa w okolicach ul. 1Maja i
Nowy Świat oraz ul. Kościuszki i do tego chcemy dołączyć jeszcze ul. Wodną oraz
wyeksponować miejsce tam gdzie jest św. Jan.  Przebudowa Placu Piłsudskiego pod
kątem zmiany wizerunku zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców.

· 1 kwietnia było zorganizowane spotkanie z projektantami, chcemy angażować wnioski
dla gminy w ramach ogłoszonych konkursów dot. czyste powietrze,  oszczędność energii.
Termomodernizacja obiektów gminnych będzie możliwa dla Domu Kultury, Przychodni
Zdrowia Szkoły Nr 1 w Ogrodzieńcu. Z konkursu wyłączone są obiekty siedziby
administracji oraz takie które mają współwłasność jak np. trójbudynkiek. Szansą na
wniosek jest o wartości 5 mln zł.  Konkurs ogłoszony będzie w czerwcu i nabór trwać
będzie do września. Audyt energetyczny dla szkół jest już zrobiony dla Domu Kultury
trzeba dokumentacje przygotować.

· 2 kwietnia w Ogrodzieńcu odbyło się spotkanie z Zarządem RPWiK.  Omawiano kwestie
związane z przekazaniem majątku Wodociągów, jako udziałów gminy w spółce.
Oglądano bazę mieszczącą się przy ul. Kościuszki. Prawdopodobnie w sierpniu,
wrześniu staniemy się eksploatatorem miejskiej sieci wodociągowej.

 Ad. 5
Informacja Komendy Powiatowej Policji w Zawierciu na temat bieżącego stanu
bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec oraz planów poprawy przez
Policję bezpieczeństwa w ruchu drogowym w ramach kampanii „Rok 2009 - Rokiem
pieszego”.

Przewodniczący Rady przedstawił zaproszonych na sesje przedstawicieli Policji Powiatowej
w Zawierciu byli to:
- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji podinspektor Janusz Ciszek
- Naczelnik Sekcji Ruchu Drogowego podinspektor Andrzej Sąwicki
- Komendant Komendy Policji w Pilicy podinspektor Marek Ziębiński

Pan Janusz Ciszek Zastępca Komendanta Policji Powiatowej poinformował - Jednym z
priorytetowych celów realizowanych przez Policje w 2009 roku jest poprawa bezpieczeństwa
w ruchu drogowym,  w tym ograniczenie liczby wypadków ze skutkiem śmiertelnym.  Jak
wskazują analizy ok. 20% ofiar śmiertelnych to piesi użytkownicy dróg. Komenda Powiatowa
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Policji w Zawierciu wraz z innymi podmiotami podejmuje działania zmierzające do
ograniczenia tego typu zdarzeń i ich skutków w ramach wojewódzkiej kampanii pn „ 2009 –
Rokiem Pieszego”.  Powiat zawierciański jako jeden z trzech powiatów województwa
śląskiego został wytypowany do pilotażowego przeprowadzenia działań w tym zakresie. W
związku z tym przygotowana została na dzisiejszą sesje rady prezentacja materiału
filmowego z aktualną oceną bezpieczeństwa w ruchu drogowym oraz występujących
problemów.

Materiał filmowy w przedmiotowym temacie został zaprezentowany i omówiony kolejno przez
Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji podinspektor Janusza Ciszaka,  który omawiał
sprawy związane z ogólnym stanem bezpieczeństwa w powiecie zawierciańskim w latach
2003 – 2008,  zaś Naczelnik Sekcji Ruchu Drogowego podinspektor Andrzej Sawicki
zaprezentował cześć materiału w zakresie ruchu drogowego w powiecie w latach 2003 –
2008

W zaprezentowanym materiale multimedialnym miedzy innymi wskazywano na stan
przestępczości ogólnie:  w powiecie zauważalny jest spadek o połowę mniej odnotowano i
jest to bardzo dobry wynik np. w Pilicy odnotowano 260 zaś w Ogrodzieńcu 153.
Przestępczość kryminalna - widoczny jest wzrost wykrywalności tych przestępstw.
W kategorii bojek i pobić na stałym poziomie się kształtuje i np. - na 3 odnotowane w KP
Pilica,  2 miały miejsce w Ogrodzieńcu.
Kradzież cudzej rzeczy - na 32 w KP Pilica 14 w Ogrodzieńcu.
Kradzież z włamaniem w powiecie jest tendencja spadkowa i jest to poniżej wskaźnika w
naszym województwie.
Kradzież samochodów w 5 wybranych kategoriach widoczny wzrost zaś wykrywalność 28%.
Stan bezpieczeństwa na drogach w powiecie zawierciańskim w 2008 roku:
 194 wypadki,  24 osoby ranne – jest to mniej gdyż w latach ubiegłych było np., 213,
natomiast odnotowano wzrost kolizji na drogach o 114 zdarzeń.
W Gminie Ogrodzieniec od 2006 do 2008 roku notowany jest spadek tych zdarzeń.
Przyczyny wypadków w powiecie – 38,7% to prędkość, 17,2% nieudzielenie pierwszeństwa
oraz 20% z winy pieszego, nieostrożne wejście na jezdnię przed pojazd.
W gminie Ogrodzieniec główne przyczyny wypadków były z winy kierującego 51,  z winy
pieszego nie odnotowano. Na 5 wypadków z winy kierującego główna wina to prędkość, 31
nietrzeźwych kierujących.
Miejsca niebezpieczne w Ogrodzieńcu to ul. Kościuszki i ul. 1 Maja z powodu prac na drodze
oraz szybka jazda. W Ryczowie Kol. niebezpieczna jazda oraz nietrzeźwi, w Podzamczu
podczas imprez i uroczystości na zamku ul. Krakowska i ul. W. Polskiego
Stosowane środki prawne wobec ujawnionych sprawców to:  wnioski, mandaty oraz
pouczenia.  Od 2005 roku widoczny duży wzrost.
Prowadzenie pojazdów przez nietrzeźwych – w 2006r było 855 przypadków,  ale spadek do
550 przypadków w 2008 roku.
Profilaktyka:
W 2008 r w gminie Ogrodzieniec było 24 spotkania z dziećmi i młodzieżą w szkołach i
przedszkolu, odbyły się 3 turnieje z wiedzy nt. bezpieczeństwa w ruchu drogowym,  46
interwencji dot. oznakowania dróg i 64 interwencje dot. ubytków w jezdniach.
Ogrodzieniec należy do bardziej bezpiecznych gmin w powiecie jeśli chodzi o zdarzenia w
ruchu drogowym

Komendant Komendy Policji w Pilicy podinspektor Marek Ziębiński złożył informację na
temat stanu bezpieczeństwa za 2008 rok na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec.  Pisemna
informacja w tym temacie załączona została do protokółu z sesji rady. Poinformował również
o nowym numerze telefonu służbowego dla służby patrolowej,  Informacja o tym będzie
również podana w Gazecie Ogrodzienieckiej oraz jest umieszczona w Komisariacie Policji w
Ogrodzieńcu.
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W dyskusji glos zabrali:

Radna Grażyna Ławrenow - droga wojewódzka w Fugasówce to ul. Poniatowskiego jest ona
bardzo niebezpieczna nie można przejść z jednej na druga stronę ulicy bo tak szybko jeżdżą
samochody dlatego powinny tam często stać patrole Policji i pilnować aby nie przekraczano
w terenie zabudowanym prędkości jazdy. Radna zaproponowała tez rozważenie możliwości
ustawienia w tym rejonie fotoradaru.

Sołtys Fugasówki Pan Selejdak z kolei apelował aby Zarząd Dróg wraz z Policją zajęli się
sprawą odpowiedniego oznakowania przejścia dla pieszych na ul. Poniatowskiego. Jest tam
na górce przystanek autobusowy i dzieci dojeżdżające do szkoły są tam narażone na
niebezpieczeństwo podczas przechodzenia przez jezdnie.

Radna Janoska Wiesława apelowała do Policji o częste patrole policyjne w Podzamczu oraz
o ustawienie fotoradaru.  Z uwagi na dużą liczbę turystów odwiedzających zamek,  ulice w
Podzamczu szczególnie podczas weekendów są bardzo niebezpieczne z powodu
nadmiernej szybkości jazdy oraz nasilającego się w tym czasie ruchu drogowego.

Zgłoszono tez problemy na drogach w Kiełkowicach ul. Turystyczna jest niebezpieczna oraz
główna ulica w Mokrusie.

Burmistrz zwrócił się z zapytaniem czy Policja posiada jakiś skuteczny sposób postępowania
i walki z kładami.  Jest bowiem problem z tymi pojazdami wszędzie nimi wjeżdżają do lasu
na pola,  rozjeżdżane są drogi i trakty leśne oraz ścieżki dla pieszych – czy można ukrócić
taką bezkarną jazdę zapytał Burmistrz

Z-ca Komendanta Powiatowej Policji między innymi mówił:  przepisy o ruchu drogowym
regulują kto i czym może po drogach się poruszać, ale jeśli jest to zbyt uciążliwe i
zagrażające bezpieczeństwu należy zgłaszać takie sytuacje i alarmować policje gdy przepisy
są łamane. Kłady jako takie pojawiły się stosunkowo niedawno i do tego trzeba się
dostosować w tym również i przepisy.  Ludzie powinni być przeszkoleni.  Kłady jako pojazdy
są dopuszczone do ruchu drogowego. Natomiast skuteczność pościgu policyjnego za tymi
pojazdami może być różna, czym policja ma dogonić takie pojazdy jeśli nie ma
specjalistycznego sprzętu oraz przeszkolonych funkcjonariuszy.  Odnośnie zmian organizacji
ruchu drogowego oraz ustawienia dodatkowych znaków drogowych to należy wspólnie z
Zarządem Dróg przeanalizować sytuację również pod kontem zgodności z przepisami o
ruchu drogowym i jeśli okaże się ze zmiany są potrzebne zostaną one wprowadzone.
Jeśli na drogach są niebezpieczne miejsca pod względem stanu technicznego drogi to
należy zgłaszać do właściciela drogi - czyli do Zarządu Dróg, zaś do Policji w sytuacjach gdy
chodzi o bezpieczeństwo ruchu drogowym.
Zgłoszone przez radnych oraz sołtysów uwagi na temat bezpieczeństwa na drogach zostały
zapisane przez obecnych na sesji policjantów i będą one przeanalizowane.

Ad. 6
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i
za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia, a także wysokość oraz
szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego.

Sekretarz wprowadzając w temat podał: w grudniu ubiegłego roku była podejmowana
uchwała ustalająca regulamin wynagradzania dla nauczycieli na 2009 rok w miedzy czasie
zmieniły się przepisy i od 1 stycznia br. będzie regulamin obowiązywać bezterminowo. Do tej
pory był on zatwierdzany na każdy rok kalendarzowy. Sytuacja została uporządkowana
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wprowadzono niewielki poprawki związane ze zmianami w przepisach.  Projekt regulaminu
był uzgodniony ze związkami ZNP. Protokół z uzgodnień został odczytany i załączony do
protokółu z sesji.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie ustalenia
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz
niektóre inne składniki wynagrodzenia, a także wysokość oraz szczegółowe zasady
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego - została przyjęta jednomyślnie
za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwale nadano Nr XXXVII/277/2009

Ad. 7
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Inaczej niż w klasie” w ramach
Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Burmistrz dla wyjaśnienia podał:  Dyrektorzy szkół zostali zobowiązania do opracowania
programów na prowadzenie dodatkowych zajęci dla uczniów oraz pozyskania na ten cel
środków finansowych.  Projekty takie zostały przygotowane przez nauczycieli danych szkół.
W 100% będą to zajęcia finansowane ze środków unijnych.  Dla klas młodszych zajęcia takie
będą prowadzone jako zajęcia wyrównawcze, oraz dla dzieci starszych zajęcia dydaktyczne
na rozwój zainteresowań i w miarę możliwości kadrowych i lokalowych dane szkoły będą
prowadzić takie zajęcia dodatkowe. W latach 90 nastąpił praktycznie całkowita likwidacja
wszystkich zajęć pozalekcyjnych ale trzeba do tego powrócić aby dzieci miały możliwość
rozwoju własnych uzdolnień.  Środki na te zajęcia będą pochodziły z zewnątrz będą one
pozyskane w ramach realizacji programów finansowanych przez UE.
Trzy kolejne uchwały dotyczą tej sprawy i przygotowane zostały, odrębnie dla każdej szkoły
w gminie.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie zatwierdzenia
projektu pn. „Inaczej niż w klasie” w ramach Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania
9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - została przyjęta jednomyślnie za jej
przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwale nadano Nr XXXVII/278/2009

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „ Staranna edukacja drogą do
sukcesu” w ramach Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie zatwierdzenia
projektu pn. „ Staranna edukacja drogą do sukcesu” w ramach Priorytetu IX, Działania
9.1, Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - została przyjęta
jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwale nadano Nr
XXXVII/279/2009

Ad. 9
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Uczymy się działając” w ramach
Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie zatwierdzenia
projektu pn. „Uczymy się działając” w ramach Priorytetu IX, Działania 9.1, Poddziałania
9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – została przyjęta jednomyślnie za jej
przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwale nadano Nr XXXVII/280/2009

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_277_2009.doc.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_278_2009.doc.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_279_2009.doc.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_280_2009.doc.pdf
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Ad. 10
Podjęcie uchwały w sprawie realizacji programu w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”
Program Rozwoju Obszarów Wiejskich lata 2007-2013.

Przewodniczący Rady poinformował, że w tej sprawie komisje rady obradowały na
posiedzeniach. Opinie komisji były pozytywne. Wypracowane przez Komisje stanowisko
zawarte jest w projekcie przedmiotowej uchwały.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie realizacji
programu w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” Program Rozwoju Obszarów
Wiejskich lata 2007-2013 - została przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało
14 radnych. Uchwale nadano Nr XXXVII/281/2009

Ad. 11
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXXVIII/327/2005 z dnia 25.09.2005r w
sprawie zwolnienia osób bezrobotnych z opłaty stałej za zgłoszenie o dokonanie wpisu do
ewidencji działalności gospodarczej.

Sekretarz referując temat przywołał przepisy ustawy regulujące kwestie opłat z działalności
gospodarczej, stwierdził, że w związku ze zmianami przepisów w tym względzie uchwała
Rady z 2005 roku jest bezprzedmiotowa i należy ją wyeliminować z obrotu prawnego.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie uchylenia
uchwały nr XXXVIII/327/2005 z dnia 25.09.2005r w sprawie zwolnienia osób
bezrobotnych z opłaty stałej za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji
działalności gospodarczej- została przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało
14 radnych. Uchwale nadano Nr XXXVII/282/2009

Ad. 12
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. Droga do wiedzy „ w ramach
Priorytetu IX, Działania 9.1 Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie zatwierdzenia
projektu pn. Droga do wiedzy „ w ramach Priorytetu IX, Działania 9.1 Poddziałania
9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - została przyjęta jednomyślnie za jej
przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwale nadano Nr XXXVII/283/2009

Ad. 13
 Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach m działania „Odnowa i Rozwój
Wsi” Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.

Burmistrz dla wyjaśnienia podał – na ostatniej sesji była podejmowana uchwała w tej sprawie
i przygotowywany był wniosek do Programu Odnowy Wsi. W trakcie prac nad wnioskiem
pojawiły się interpretacje Ministerstwa Rolnictwa o tym w jaki sposób przygotować należy
dokumenty gdy inwestycja rozłożona jest na 2 lata, a nasza gmina taki sposób realizacji
inwestycji wybrała. W związku z tym potrzebna jest jeszcze uchwała intencyjna Rady w tej
sprawie.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie realizacji
projektu w ramach m działania „Odnowa i Rozwój Wsi” Program Rozwoju Obszarów

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_281_2009.doc.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_282_2009.doc.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_283_2009.doc.pdf
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Wiejskich na lata 2007-2013 – została przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem
głosowało 14 radnych. Uchwale nadano Nr XXXVII/284/2009

Ad. 14
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Krystyny Podsiadło zam. Podzamcze
na bezczynność Burmistrza Ogrodzieńca,  skierowanej pismem Ldz.539/Pz,  data wpływu 9
marca 2008r.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zofia Adamusińska zreferowała sprawę.  Zapoznała ze
skargą Pani Podsiadło oraz odczytała opinię Komisji Rewizyjnej która sprawę badała. Opinia
ta stanowi uzasadnienie do uchwały i załączona została do protokółu z sesji.

Radni nie zgłosili żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie rozpatrzenia
skargi Pani Krystyny Podsiadło zam. Podzamcze na bezczynność Burmistrza
Ogrodzieńca,  skierowanej pismem Ldz.539/Pz,  data wpływu 9 marca 2008r. – została
przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwale nadano Nr
XXXVII/285/2009

Ad. 15
Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Marek Cholewa zgłosił potrzebę zabezpieczenia Krępy przed wjazdem samochodów
osobowych,  motocykli oraz kładów poprzez wkopanie wokół ośrodka zapór.  Zwrócił
ponadto uwagę na stare śmietniki na Krepie,  są one zniszczone,  brzydkie i przed sezonem
można by było nowe zakupić i ustawić.  Poprosił ponadto w imieniu rodziców o ustawienie
zjeżdżalni dla dzieci przy brodziku, oraz o przesunięcie ogrodzenia placu zabaw gdyż jest on
zbyt mały.

Radny Kołodziej Jerzy zapytał czy prawda jest że gmina sprzedała tereny po byłej kamionce.

Radna Grażyna Gołuchowska w imieniu mieszkańców ul. W. Polskiego w Podzamczu
zgłosiła zamulenie przepustu przy mostku.  Taka sytuacja stwarza niebezpieczeństwo
uszkodzenia tego mostku i drogi i radna prosiła o oczyszczenie i wyremontowanie tego
miejsca.
Radny Robert Łypaczewski poruszył sprawę artykułu,  który ukazał się w ostatnim numerze
Gazety Ogrodzienieckiej dot. szkoły w Podzamczu.  Radny wniósł jednocześnie, aby w
gazecie ukazywały się systematycznie informacje dot. bieżącego funkcjonowania szkół z
naszego terenu. Radny zgłosił również problem ze zbiornikiem jest on dziurawy ( ?)

Radna Grażyna Ławrenow interpelowała w sprawie ul. Mickiewicza i ul. Kolejowej.  Obie te
drogi wymagają poprawienia nawierzchni.

Radny Grzesiak Janusz z kolei wnioskował o poprawienie nawierzchni dróg w Ryczowie
głównie chodzi o ul. Sądową, która została rozjeżdżona przez samochody i obecnie ruch nie
odbywa się na drodze lecz na sąsiednim pasie prywatnej działki.  Radny ze swej strony
zaoferował pomoc w naprawie drogi i gdy gmina nawiezie szlakę on własnym sprzętem
utwardzi drogę.

Radny Fabiańczyk Zbigniew mówił o potrzebie budowy dachu na dworku w Gieble oraz o
tym, że z powodu braku środków finansowych zrezygnowano z tych prac.  Radny
zaproponował aby czynić starania o wpisanie dworku do rejestru zabytków,  wówczas można
będzie pozyskać dodatkowe środki finansowe na remont zabytków.  Mówił też o
wprowadzeniu zmian w planie zagospodarowania przestrzennego wsi Giebło. Przekazał

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_284_2009.doc.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XXXVII_285_2009.doc.pdf
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również prośbę mieszkańców ul. Częstochowskiej w sprawie załączenia oświetlenia
ulicznego. Radny poruszył następnie kwestie wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w
administracji i obsłudze szkól i w ich imieniu wnioskował o podwyżkę dla tej grupy
pracowników.

Burmistrza w odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych,  udzielił następujących
wyjaśnień:

· Krępa - Burmistrz osobiście był na miejscu i oglądał stan ośrodka po ziemie i ciszy go
ze plac zabaw przetrwał do następnego sezonu.  Na odnowę brodzika oraz placu
zabaw Zarząd Komunalny złożył zamówienie i przed majowym weekendem miejsce
to zostanie przygotowane i oddane do użytku. Warto by było w kilku miejscach
uniemożliwić wjazd samochodów na teren Krępy np. kolo brodzika oraz tamy.  Teren
wokół źródeł rzeczki warto by było zagospodarować,  może uda się wspólnie z kołem
wędkarskim uporządkować to miejsce. Z niepokojem też zauważył, że szlaki piesze i
rowerowe w lesie są rozjeżdżone kładami i z tym problemem też coś musimy zrobić,
ma pewne pomysły i przy pomocy Zarządu Komunalnego będą starać się wykonać
pewne prace.  Przed sezonem zostanie też odgrodzone palenisko, aby było ono
ogólnodostępne.  Planowana jest w niedługim czasie budowa miejsc postojowych dla
rowerzystów z zadaszeniem i ławeczkami oraz kręgiem paleniskowym i grillem.
Zjeżdżalnia do brodzika - z tym może być problem gdyż nasz brodzik jest zbyt mały i
płytki aby taka zjeżdżalnia była bezpieczna.  Koszt samej zjeżdżalni jest duży,  musi
tez być osoba do pilnowania takie bowiem są przepisy BHP. Stare śmietniki zostaną
zlikwidowane,  teren placu zabaw zostanie poszerzony i ogrodzony

· Kamieniołom - gmina nie posiada i nie posiadała terenów na Kamionce.  W 2000 roku
teren po Cementowni Wiek został przekazany przez likwidatora do Starostwa
powiatowego w Zawierciu i jeśli cos zostało sprzedane to przez Starostwo,  a nie
przez naszą gminę.

· Przepust na ul. W. Polskiego – zgłosi ten problem do Zarządu Dróg celem podjęcia
odpowiednich działań.

· Oświata w Gazecie Ogrodzienieckiej – w najbliższym numerze gazety zostanie
zamieszczone sprostowanie w sprawie funkcjonowania szkoły w Podzamczu, gdyż
artykuł został napisany tendencyjnie i tak to wygląda, że to Burmistrz i Rada
zlikwidowali szkołę,  a rodzice utrzymali szkołę prywatną.  Tymczasem sprawa ta
wyglądała inaczej - dla uniknięcia łączenia klas Burmistrz proponował aby do
Ogrodzieńca dzieci uczęszczały. Od następnego numeru w Gazecie Ogrodzienieckiej
będą ukazywać się systematycznie informacje na temat oświaty w gminie. Jedna
strona gazety będzie poświecona tym sprawom. Dyrektorzy szkół i redakcja gazety
będą razem współpracować aby jak najwięcej obiektywnych informacja w tym
zakresie znalazło się w gazecie.

· Naprawa dróg – po Świętach Wielkanocnych przystąpimy do naprawy dróg
gminnych.  W Zarządzie Komunalnym będą zatrudnieni dodatkowi pracownicy i drogi
gminne naprawimy we własnym zakresie. Natomiast w sprawie naprawy dróg
powiatowych poinformował, że obecnie Zarząd Dróg robi objazd po gminach w celu
ustalenia co i gdzie należy wykonać. Zostanie przygotowany harmonogram prac w
tym zakresie.  Burmistrz zasugeruje w Zarządzie Dróg aby w tym roku rozpocząć
naprawę dróg powiatowych od naszej gminy, bowiem w latach ubiegłych były one
naprawiane w naszej gminie na samym końcu. W sprawie naprawy dróg na
Fugasówce i w Gieble było już wystosowane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych.
Wspólnie z Kierownikiem Zarządu Komunalnego z Panią Gaweł dokona
szczegółowej lustracji,  a wnioski o wykonanie niezbędnych napraw i remontów
zostaną przekazane do Powiatu.

·  Szlaka na ul. Sądowej w Ryczowie - zakup szlaki na drogi był zaplanowany i na
bieżąco będą drogi gminne robione,  również droga Sądowa zostanie uwzględniona i
szlaka zostanie dowieziona na miejsce.
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· Dworek w Gieble jako zabytek - trzeba dobrze przemyśleć czy podejmować kroki o
uznanie dworku jako zabytku.  Nie jest tak do końca prawdą, że to Konserwator daje
pieniądze na remonty zabytków, to co dostajemy od Konserwatora to jest
przysłowiowa kropla w morzu potrzeb.  Konserwator daje ale na najcenniejsze zabytki
w województwie i raczej marne są szanse otrzymać dotacje na dworek w Gieble w
kontekście tego, że potrzeba też na inne zabytki już uznane w gminie np. Kościoły
czy Zamek w Podzamczu. Natomiast ograniczenia będą spore bo zgoda musi być
konserwatora na każdą naprawę, i remonty ściśle do zleceń konserwatora będą
prowadzone,  a prace prowadzone pod kontrola konserwatora są droższe.

· Zmiany w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego będą robione
zgodnie z tym co założyliśmy w budżecie,  jeśli wystarczy pieniędzy w tegorocznym
budżecie będziemy robić zmiany dla kolejnych miejscowości Przed wykonaniem
zmian w planie musi być zmienione również Studium i dopiero wtedy robi się zmiany
w planach zagospodarowania przestrzennego. W tym roku będą robione zmiany do
planu dla Ogrodzieńca oraz dla Kolonii Ryczów.

· Oświetlenie uliczne – zostanie przeprowadzony objazd wszystkich dróg gminnych i
jeśli będą takie miejsca gdzie jest ciemno, a oświetlenie być powinno,  to
rozpatrzymy,  ale to na miejscu trzeba sprawdzić i zdecydować.

· Podwyżka dla obsługi szkół. Burmistrz zaznaczył, że ceni sobie iż radni upominają się
o podwyżki jednak problemem jest w tym skąd na ten cel wziąć pieniądze:  jeśli
ruszymy temat podwyżek to trzeba będzie je we wszystkich szkołach przygotować.
Na dzień dzisiejszy nie jest w stanie powiedzieć ani kiedy, ani jaka kwota na
podwyżki może zostać przeznaczona. Prawdopodobnie do budżetu gminy nie
wpłynie taka kwota dochodu od osób fizycznych jak zakładaliśmy w uchwale
budżetowe.  Pieniądze te pochodzące z opłat wnoszonych do Urzędu Skarbowego
przez osoby fizyczne i 30% z tego przekazuje Urząd Skarbowy do Gminy.  Z analizy
dochodów za I kwartał okazało się z tego tytułu są mniejsze dochody i jeśli sytuacja
taka będzie w kolejnych kwartałach to dochody gmin nie zostaną osiągnięte, a w
takiej sytuacji o żadnej podwyżce nie może być mowy. Subwencja oświatowa również
w tym roku jest niższa, bo liczba dzieci się zmniejszyła. Szkoły mają mniej pieniędzy.
Nauczyciela są chronieni i mają gwarancje ustawowe w postaci Karty Nauczyciela,
obsługa i administracja tego nie ma i potem na nich się to odbija.

Ad. 16
Wnioski,  zapytania i oświadczenia.

Przewodniczący Rady zwracając się do radnych przypomniał im o obowiązku składania w
ustawowym terminie oświadczeń majątkowych.

Ad. 17
Zamkniecie obrad.

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz
Wałek dokonał zamknięcia XXXVII sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim
obecnym za udział w niej.


